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Ordføreren for forslagsstillerne (Grønborg) 
(DR): 
Hermed tillader jeg mig for det høje ting 

at genfremsætte forslag til lov om ændring 
af borgerlig straffelov. (Forbrydelser mod 
Jcønssædeligheden). 

Forslaget svarer til det af justitsministe- 
ren den 7. november 1973 fremsatte forslag 
§ 1, punkt 16 og 17 홢 dog med den forskel, 
at aldersgrænsen for homoseksuelle forhold 
i stedet for 14 år sættes til 15 år. 

Forslagsstillerne finder det ikke rimeligt, 
at der gælder en særlig høj aldersgrænse på 
18 år for homoseksuelle forhold og anbefa- 
ler derfor lovforslaget til tingets velvillige 
behandling. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Ib Ander- 
sen) (FP): 
Jeg skal herved tillade mig at fremsætte 

forslag til lov om folkepension, idet jeg hen- 
viser til forslagets tekst og de ledsagende 
bemærkninger. 

Finansministeren (Anders Andersen): 
Jeg skal herved tillade mig at fremsætte 

forslag til lov om afgift af elektricitet. 
Lovforslaget er et led i den aftale om 

gennemførelse af besparelser m. v., som i 
slutningen af september måned blev truffet 
af en række partier. Forslaget er stort set 
en uændret genfremsættelse af det lovfor- 
slag, som jeg fremsatte her i tinget den 8. 
maj i år, og som ikke blev færdigbehandlet 
inden folketingsårets udløb. 

Af de ændringer, der er sket i forhold til 
det tidligere forslag, skal jeg nævne, at der 
er indsat en bestemmelse, hvorefter prove- 
nuet af afgiften skal indgå i en fond, hvis 
midler skal anvendes til udbygning af ener- 
giforsyningen her i landet. 

Da der for tiden foregår en række over- 
vejelser om den fremtidige energipolitik, er 
der endvidere i lovforslaget indføjet en be- 
stemmelse om, at loven skal optages til re- 
vision senest i folketingsåret 1976-77. Der 
vil så blive mulighed for ab indpasse af- 
giften i den samlede energipolitik, som man 
til sin tid får nærmere fastlagt. 

Jeg skal anbefale lovforslaget til tingets 
velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
statsministeren af Ebba Strange m. fl. 

(Forespørgsel nr. V. Anmeldt 25/10 74). 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Dersom ingen gør indsigelse mod fremme 

af denne forespørgsel, betragter jeg tingets 
samtykke dertil som givet. (Ophold). Det 
er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om meddelelse af orlov til folke- 
tingsmedlem Peter Holst. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Dersom ingen gør indsigelse, vil jeg be- 

tragte det som vedtaget, at den ønskede 
orlov meddeles fra og med den 7. november 
d. å. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om indkaldelse af stedfortræde- 
ren for folketingsmedlem Peter Holst. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Dersom ingen gør indsigelse, vil jeg be- 

tragte det som vedtaget, at stedfortræderen 
indkaldes. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om meddelelse af orlov til folke- 
tingsmedlem Kristine Heltberg. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Dersom ingen gør indsigelse, vil jeg be- 

tragte det som vedtaget, at den ønskede 
orlov meddeles fra og med den 5. november 
d. å. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om indkaldelse af stedfortræde- 
ren for folketingsmedlem Kristine Heltberg. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Dersom ingen gør indsigelse, vil jeg be- 

tragte det som vedtaget, at stedfortræderen 
indkaldes. (Ophold). Det er vedtaget. 


